
Sloveso být (to be) – kladné oznamovací věty (affirmative): 
 

Jednotné číslo (singular) Množné číslo (plural) 

Já jsem I am My jsme We are 

I‘m We‘re 

Ty jsi You are Vy jste You are 

You‘re  You‘re 

On je He is Oni jsou They are 

He‘s  They‘re 

Ona je She is You znamená ty i vy, takže you are může být ty 
jsi i vy jste. Tykání a vykání v angličtině 
neexistuje. 
Nepleťte si They’re (oni jsou), There (tam) a 
Their (jejich) – výslovnost je stejná - /ðeə(r)/ 

She‘s 

Ono / To je It is 

It‘s 

 

Sloveso být (to be) – záporné oznamovací věty (negative) 
 

Jednotné číslo (singular) 
 

Množné číslo (plural) 

Já nejsem I am not My nejsme We are not 

---------  We aren‘t 

I’m not  We’re not 

Ty nejsi You are not Vy nejste You are not 

You aren‘t  You aren‘t 

You’re not  You’re not 

On není He is not Oni nejsou They are not 

He ins‘t  They aren‘t 

He’s not  They’re not 

Ona není She is not Běžnější jsou zkrácené tvary isn’t a aren’t. 
Tvary ‘s not a ‘re not zdůrazňují zápor: 
He isn’t from Germany. 
But his name is Fritz, he must be German. 
No, he’s not from Germany! I know it! 
(Ne, on NENÍ z Německa. Já to vím! 

She ins‘t 

She’s not 

Ono / To není It is not 

It isn‘t 

It’s not 

 

Dlouhé tvary (you are, he is not,…) se používají ve formálním stylu (úřední dopisy, žádosti, formuláře, 

projev politika,…), krátké (= stažené) tvary (you’re, he isn’t, she’s not…) se používají v neformálním stylu 

(běžná řeč, dopis kamarádovi,…) 


